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Sędziszów, 24.02.2025 r. 

Znak: BM.0057.2.2025 

 

 

Rada Miejska 

w Sędziszowie.     

 

 

 

 

INFORMACJA 

o realizacji zadań przez Burmistrza  

w okresie międzysesyjnym  

 

 
W okresie od ostatniej sesji były realizowane następujące zadania: 

 

1. W zakresie rolnictwa, gospodarki gruntami, ochrony środowiska, działalności 

gospodarczej, gospodarki komunalnej i lokalowej. 

 

Referat Ochrony Środowiska i Ekologii 

1. Sporządzono i przesłano do Zarządu Województwa Świętokrzyskiego i Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska w Kielcach sprawozdanie okresowe z realizacji 

„Programu ochrony powietrza dla województwa świętokrzyskiego wraz z planem działań 

krótkoterminowych” za 2024 rok.      

2. Sporządzono i przekazano do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego 

oraz Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Kielcach Sprawozdanie OŚ-4g  

z gospodarowania dochodami budżetu gminy pochodzącymi z opłat i kar środowiskowych 

przeznaczonymi na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej za rok 2024. 

3. Podpisano z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Kielcach Aneks Nr 1/2025 do Porozumienia z dnia 20.05.2021 r. w zakresie realizacji 

Programu „Czyste Powietrze” dotyczący dalszego funkcjonowania Punktu konsultacyjno-

informacyjnego w tut. Urzędzie, za pośrednictwem, którego udzielono pomocy 

merytorycznej przy sporządzeniu stu osiemdziesięciu pięciu wniosków o płatność.  

4. W okresie od 24.01.br. do 17.02.br. wpłynęło do tut. Urzędu dwadzieścia jeden zgłoszeń 

zamiaru usunięcia drzew od osób fizycznych. Złożono do Starostwa Powiatowego  
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w Jędrzejowie trzy wnioski o wydanie decyzji zezwalającej na usunięcie drzew z działek 

stanowiących własność Gminy Sędziszów: z drogi dojazdowej do pól w miejscowości 

Bugaj, z terenu osiedla Na Skarpie oraz z działki w miejscowości Czekaj. Wydano jedną 

decyzję zezwalającą na usunięcie drzew dla Zespołu Szkół Centrum Kształcenia 

Rolniczego im. M. Rataja w Krzelowie.  

5. Zlecono podcinkę 44 sztuk drzew rosnących na terenie miasta i gminy Sędziszów -  

nieruchomości gminne na osiedlu Na Skarpie, przy parkingu ul. Kościelna oraz budynkach 

komunalnych w miejscowości Tarnawa 103A i 103B. Podcinkę wykonuje firma 

Zagospodarowanie Zieleni Michał Glinka z  Woli Kuczkowskiej za kwotę 14.080,00 zł 

netto. Termin realizacji od 15.02. do 15.03.br. 

6. Realizując zgłoszenia radnych Rady Miejskiej na sesji w dniu 31.01.br. wystąpiono do: 

- firmy Orange Polska S.A. z siedzibą w Krakowie w sprawie linii telekomunikacyjnych 

w miejscowościach Szałas, Bugaj i Mierzyn; 

-  właściciela nieruchomości przy ulicy Wodzisławskiej i Gniewięcińskiej w Sędziszowie, 

na której znajdują się pozostałości kamiennego muru.  

     Oczekujemy na odpowiedzi.  

6. Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Kielcach postanowieniem znak:  

SKO.OŚ-60/4973/236/2024 z dnia 31.01.2025 r. uchyliło postanowienie Burmistrza 

Sędziszowa negatywnie opiniujące wydanie zezwolenia na przetwarzanie odpadów  

w procesie odzysku R10 na działkach w miejscowościach Grązów, Mstyczów i Zielonki  

i skierowało sprawę do ponownego rozpatrzenia przez tut. organ. Powtórnie wydano 

opinię negatywną. 

7. Starosta Jędrzejowski wystąpił do Burmistrza Sędziszowa o wydanie opinii w sprawie 

zezwolenia na przetwarzanie odpadów w procesie odzysku R10 na gruntach  

w miejscowości Zielonki. Wydano opinię negatywną. Zgodnie z art. 41 ust 6a ustawy  

z dnia 14 grudnia 2012 r. o odpadach właściwy organ wydaje zezwolenie na zbieranie 

odpadów lub zezwolenie na przetwarzanie odpadów po zasięgnięciu opinii wójta, 

burmistrza lub prezydenta miasta, właściwych ze względu na miejsce prowadzenia 

zbierania odpadów lub przetwarzania odpadów. Opinia wójta, burmistrza lub prezydenta 

miasta nie jest wiążąca dla organu wydającego zezwolenie. 

8. Właściciele nieruchomości znajdujących się na obszarze aglomeracji, które nie są 

podłączone do sieci kanalizacyjnej otrzymali wezwania informujące o konieczności 

dopełnienia obowiązku przyłączenia wynikającego z art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia  
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13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tekst jednolity Dz. U.  

z 2024 r. poz. 399 z późn. zm). Wezwania trafiły do właścicieli posesji przy ul. Kwiatowej, 

Leśnej, Majowej, Nagłowickiej, Ogrodowej, Orzechowej, Partyzantów, Piaskowej, Polnej, 

Rajskiej, Rynek, Słonecznej, Zielonej oraz części miejscowości Tarnawa i Szałas. Jak 

wskazuje wymieniona ustawa zwolniony z obowiązku przyłączenia do sieci kanalizacyjnej 

może być jedynie właściciel nieruchomości wyposażonej w przydomową oczyszczalnię 

ścieków spełniającą wymagania stosownych przepisów.  

 

Referat Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

1. W dniu 11.02.br. podpisano umowę z Powiatowym Urzędem Pracy w Jędrzejowie na 

organizację robót publicznych dla czterech osób w okresie od dnia 13.02.br. do dnia 

12.06.br., ze zobowiązaniem gminy na zatrudnienie ww. osób na okres co najmniej 

jednego miesiąca w pełnym wymiarze czasu pracy. 

2. Złożono dwa wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy w Jędrzejowie w sprawie organizacji 

stażu dla 8 osób.  

3. Zarządzeniem Nr BM.120.11.2025 z dnia 17.01.2025 r. Burmistrz Sędziszowa podał do 

publicznej wiadomości Projekt uchwały Rady Miejskiej Sędziszów w sprawie sezonu 

kąpielowego i wykazu kąpielisk na terenie Gminy Sędziszów w 2025 roku.  

W wyznaczonym terminie od dnia 21.01.br. do dnia 11.02.br. nie wniesiono uwag  

i propozycji do ww. projektu. Projekt uchwały został przekazany do zaopiniowania 

Państwowemu Gospodarstwu Wodnemu Wody Polskie Regionalny Zarząd Gospodarki 

Wodnej w Krakowie, Regionalnemu Wydziałowi Monitoringu Środowiska Departamentu 

Monitoringu Środowiska Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Kielcach  

i Państwowemu Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu w Jędrzejowie. 

4. Wypełniając obowiązek sprawozdawczy dotyczący działań zawartych w planach 

gospodarowania wodami na obszarach dorzeczy, planach zarządzania ryzykiem 

powodziowym i krajowym programie ochron wód morskich przekazano do Ministerstwa 

Infrastruktury sprawozdanie z realizacji ww. zadań.  

5.  Dnia 31.01.br. Powiatowy Lekarz Weterynarii w Jędrzejowie wydał Komunikat  

Nr 1/2025 dotyczący wyznaczenia 1 ogniska Rzekomego Pomoru Drobiu  

w gospodarstwie przyzagrodowym niekomercyjnym na terenie powiatu jędrzejowskiego 

(gmina Sędziszów, obręb nr 0021) a dnia 5.02.br. Rozporządzenie Nr 2/2025 w sprawie 
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zwalczania rzekomego pomoru drobiu (ND) na terenie powiatu jędrzejowskiego oraz 

szczepień ptaków przeciwko rzekomemu pomorowi drobiu (ND) na obszarze powiatu 

jędrzejowskiego. W dniu 13.02.br. w Starostwie Powiatowym w Jędrzejowie odbyło się 

spotkanie Powiatowego Lekarza Weterynarii z przedstawicielami jednostek samorządu 

terytorialnego oraz instytucji działających w otoczeniu rolnictwa z terenu powiatu. Na 

spotkaniu przedstawiono informację z dotychczas podjętych czynności. Określono 

możliwości planowanych czynności bioasekuracyjnych i działań w zakresie zwalczania 

choroby oraz przedstawiono projekt organizacji szczepień dla drobiu na terenie powiatu 

jędrzejowskiego.  

6. W dniu 27.02.br. o godz. 11.00 w siedzibie tut. Urzędu (sala konferencyjna) odbędzie się 

spotkanie rolników z Profesorem Wiesławem Musiałem z Uniwersytetu Rolniczego 

w Krakowie. Tematem spotkania będą problemy i wyzwania rolnictwa w aspektach 

realizacji nowej wspólnej polityki rolnej. 

7. Gmina Sędziszów w formie Aktu Notarialnego Umowy darowizny w dniu 06.02.br. przed 

Notariuszem Edwardem Grabalskim prowadzącym kancelarię notarialną w Jędrzejowie, 

nabyła od Skarbu Państwa, działkę nr 23 o powierzchni 0,1961 ha położoną obręb 0001 

Sędziszów, gm. Sędziszów stanowiącą nieruchomość zabudowaną budynkiem 

administracyjno-mieszkalnym po byłym Komisariacie Policji w Sędziszowie oraz 

budynkiem gospodarczo-garażowym. Wartość nieruchomości 752.000,00 zł brutto - 

Załącznik nr 1. 

8.  Dnia 10.02.br. Rzeczoznawca Majątkowy Kazimiera Lech-Dziedzic prowadząca 

działalność gospodarczą z siedzibą w Kielcach w wykonaniu Zlecenia Gminy Sędziszów 

przedłożyła operat szacunkowy określający wartość rynkową prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości, działki nr 874/4 o pow. 0,2117 ha położonej obręb 0008 

Gniewięcin na kwotę w wysokości 28.279,00 zł. Nieruchomość w niedalekiej przyszłości 

będzie przedmiotem przekazania na rzecz Gminy Sędziszów przez PKP S.A. - Załącznik 

nr 2. 

 

        Referat Gospodarki Komunalnej, Lokalowej i Działalności Gospodarczej 

 

1. W okresie od dnia 24.01.br. do dnia 18.02.br. wprowadzono do Centralnej Ewidencji  

i Informacji o Działalności Gospodarczej zweryfikowane i przekształcone na wersję 

elektroniczną 8 wniosków  CEIDG-1 w tym, wnioski o: 
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- założenie nowej działalności – 1 

- zmianę wpisu – 6 

- zawieszenie wykonywania działalności gospodarczej – 1 

2. Gmina Sędziszów w dniu 18.02.br. dokonała komisyjnego odbioru wykonania oświetlenia 

ulicznego w miejscowościach: 

- Łowinia przy posesji 64  za kwotę 7.749,00 zł, 

- Przełaju Czepieckim przy posesji nr 41 za kwotę 7.749,00 zł.  

Zakres robót obejmował zabudowę słupa aluminiowego wysokość 8 m wraz z oprawą 

solarną LED o mocy max. 40W. Wykonawcą robót była firma Z.P.H.U. ELRAD Radosław 

Baran z siedzibą w Słupi. 

3.  Firma Projektowo-Produkcyjno-Usługowo-Handlowa Krzysztofa Krupińskiego z siedzibą 

w Jędrzejowie w dniu 10.02.br. przyjęła do realizacji opracowanie dokumentacji 

projektowej wraz z opracowaniem mapy sytuacyjno-wysokościowej do celów 

projektowych dla niżej wymienionych zadań inwestycyjnych: 

- „Dobudowa oświetlenia ulicznego w Sędziszowie os. Sady – parking przy bloku nr 8” za 

kwotę brutto 12.000,00 zł , termin realizacji 30.09.br. 

- „Dobudowa oświetlenia ulicznego w Sędziszowie os. Sady” – parking przy bloku nr 26” 

za kwotę brutto 13. 000,00 zł, termin realizacji 31.10.br.  

- „Budowa oświetlenia ulicznego w Sędziszowie os. Drewniane” za kwotę brutto 

15.500,00 zł, termin realizacji 28.11.br. 

     Ponadto, w dniu 14.02.br. zlecono ww. firmie opracowanie dokumentacji projektowej dla 

zabudowy słupa aluminiowego wraz z możliwością docelowego podłączenia dwóch opraw 

solarnych w Sędziszowie przy ul. Dworcowej na działce nr 2/11 za kwotę brutto 2.000,00 

zł, termin wykonania projektu 15.03.br. 

4.  Firma Projektowo Usługowa „Krupińskich” z siedzibą w Jędrzejowie w dniu 11.02.br. 

przyjęła do realizacji opracowanie dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem mapy 

sytuacyjno-wysokościowej do celów projektowych dla zadania inwestycyjnego pn. 

„Wykonanie oświetlenia ulicznego od przepustu kolejowego w stronę Mierzyna (droga 

powiatowa) Boleście II etap, za kwotę brutto 7.380,00 zł. Termin realizacji 30.06.br.  

5. W dniu 11.02.br. na platformie zakupowej zamieszczone zostało ogłoszenie o przetargu  

w trybie nieograniczonym na podstawie art. 132 ustawy z dnia 11 września 2019 r. Prawo 

zamówień publicznych (tekst jednolity Dz. U.  z 2024 r. poz. 1320) na „Zakup energii 

elektrycznej na potrzeby Gminy Sędziszów i jej jednostek organizacyjnych”. Postępowanie 
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obejmuje okres od 01.07.br. do 31.12.2027 r. Termin składania ofert do dnia 18.03.br. 

godz. 10.00. 

6.  Obwieszczeniem Nr 2 Burmistrza Sędziszowa z dnia 14 lutego 2025 r. podano do 

publicznej wiadomości informację o odstąpieniu od przeprowadzenia strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko dla „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Sędziszów z perspektywą do roku 2040”. 

7. Po uwzględnieniu uwag wniesionych przez Zarząd Województwa Świętokrzyskiego  

do „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

dla Gminy Sędziszów z perspektywą do roku 2040” Obwieszczeniem Nr 3 Burmistrza 

Sędziszowa z dnia 14 lutego 2025 r. podano do publicznej wiadomości informację  

o opracowaniu „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną  

i paliwa gazowe dla Gminy Sędziszów z perspektywą do roku 2040”. Uwagi i wnioski do 

ww. dokumentu można składać w terminie 21 dni od dnia ogłoszenia.   

8. Sporządzono i przesłano do Głównego Urzędu Statystycznego Sprawozdanie SG-01 

dotyczące Gospodarki mieszkaniowej i komunalnej za rok 2024. 

9. W dniu 10.02.br. w siedzibie tut. Urzędu odbyło się spotkanie Prezesa SIM SMS sp. z o.o. 

Przemysława Cieleckiego i Burmistrza Sędziszowa Wacława Szarka z przyszłymi 

najemcami lokali mieszkalnych budowanych w ramach społecznej inicjatywy 

mieszkaniowej.  

10. Złożony przez Gminę Sędziszów wniosek o dofinansowanie projektu pn. „Budowa 

zbiornika retencyjnego ul. Sportowa w Sędziszowie” - nabór FESW.02.05-IZ.00-002/24  

w ramach Działania 2.5 Gospodarowanie zasobami wody i przeciwdziałanie klęskom 

żywiołowym Priorytetu 2. Fundusze Europejskie dla środowiska programu Fundusze 

Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027, typ projektu: 1) Wspieranie 

retencjonowania wody, w tym przede wszystkim małej retencji, zwłaszcza w oparciu  

o naturalne mechanizmy ekosystemowe (nature based solutions) uzyskał pozytywną ocenę 

formalną. Obecnie wniosek jest na etapie oceny spełnienia kryteriów merytorycznych 

dopuszczających.  

11. Do dnia 28 lutego br. przyjmowane są wnioski od rolników o zwrot podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Do wniosku 

należy załączyć faktury VAT (lub ich kopie) stanowiące dowód zakupu oleju napędowego  

w okresie od 1 sierpnia 2024 r. do 31 stycznia 2025 r. Stawka zwrotu w 2025 roku wynosi 

1,46 zł za 1 litr oleju napędowego. Wypłata nastąpi z chwilą otrzymania dotacji ze 
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Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach w miesiącu kwietniu br. 

Szczegółowe informacje oraz wzór wniosku zamieszczone są na stronie bip.sedziszow.pl 

w zakładce Rolnictwo → Zwrot podatku akcyzowego. 

 

 

2. W zakresie planowania przestrzennego, inwestycji i remontów, infrastruktury 

komunalnej 

 

1. Dnia 14.02.20215 zawarto umowę z Wojewodą Świętokrzyskim na dofinansowanie  

w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na zadania: 

Przebudowa drogi gminnej 376033T Wojciechowice – Deszno; szacowana wartość 

inwestycji 1 561 453,75,  dofinansowanie 80% tj. 1 249 163,00 zł,     

Przebudowa drogi gminnej G376004 Nowa Wieś – Bugaj; szacowana wartość 

300 371,25 zł  dofinansowanie 80% 240 297,00 zł.    

2. Rozliczono miesiąc styczeń w ramach realizowanego przewozu osób dofinansowanego  

z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych na linii: Sędziszów - Przełaj Podlesie 

przez Białowieżę. Koszt ogólny w kwocie 4 713,34 zł. brutto w tym dopłata od 

Wojewody Świętokrzyskiego 3 914,40 zł netto. Na linii sprzedano 207 biletów 

jednorazowych za kwotę 575,00 zł. netto. 

3. Przesłano do Marszałka Województwa Świętokrzyskiego oświadczenia za miesiąc 

styczeń w zakresie nieubiegania się o rekompensatę do biletów ulgowych zgodnie  

z wnioskiem Operatora na linii Sędziszów - Przełaj Podlesie przez Białowieżę 

4. Otrzymano dokumentację od Firmy MAXDROGI z Bielska Białej z przeglądów 38 

odcinków obiektów drogowych oraz 7 obiektów mostowych  przeprowadzonych w 4 

kwartale 2024r. Pięć obiektach mostowych wymaga pilnej realizacji zaleceń w zakresie 

oznakowania zmniejszającego dopuszczalny tonaż pojazdów jakie mogą się po nich 

poruszać a w dalszej kolejności zachodzi konieczność dokonania remontu tych obiektów. 

5. W dniu 12.02.2025r. Zarząd Województwa Świętokrzyskiego zatwierdził listę 

przedsięwzięć możliwych do objęcia wsparciem w ramach inwestycji „B3.1.1 Inwestycje 

w zrównoważoną gospodarkę wodno-ściekową na obszarach wiejskich” w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności. Gmina Sędziszów, która 

wnioskowała o 4 343 158,52 zł kwoty wsparcia dla projektu  

„Budowa sieci wodociągowej w miejscowościach Jeżów, Mstyczów oraz modernizacja 



8 

 

wodociągu w Krzcięcicach i Słaboszowicach” znalazła się na 8 miejscu listy. Aktualnie 

trwają czynności związane z uzupełnieniami wymaganych dokumentów. 

6. W dniu 07.02.2025 ogłoszono ponownie przetarg dla zadania pn. „Budowa sieci 

wodociągowej przy ul. Partyzantów”. Dnia 24.02.2025r. nastąpi otwarcie ofert na 

zamówienie publiczne.  

7. 29 stycznia wykonawca robót na zadaniu MatejkoBud zwrócił się o waloryzację 

wynagrodzenia w  ramach realizacji zadania „Rewitalizacja obszarów miejskich 

Sędziszowa”. 

8. Przygotowano projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Sędziszów dla części wsi: 

Aleksandrów, Boleścice, Grązów, Piołunka i Zielonki – w porządku obrad sesji. 

Przedmiotem zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest korekta 

zapisów dotyczących ustaleń dla terenów rolnych R1, określonych w §11 uchwały Nr 

XXXV/265/2013 Rady Miejskiej w Sędziszowie z dnia 9 sierpnia 2013r. w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Sędziszów dla części wsi: Aleksandrów, Boleścice, Grązów, Piołunka i Zielonki. Zmiana 

dotyczy dopuszczenia możliwości obrotu łopat elektrowni wiatrowych w terenach R1, 

które sąsiadują z terenami elektrowni wiatrowych EW, z zastrzeżeniem odpowiedniej 

wysokości ich ruchu, nie zagrażającej możliwości użytkowania rolniczego terenów. 

 

3. W zakresie spraw oświaty, służby zdrowia i społeczno - obywatelskich. 
 

1. Podpisano umowę na realizację zadania publicznego na kwotę 3.500,00 na zakup klatek do 

transportu ptaków dla Polskiego Związku Gołębi Pocztowych oddział Sędziszów  

2. Podpisano umowę z firmą MK Kominiarze na oczyszczanie i sprawdzanie stanu technicznego 

przewodów kominowych, wentylacyjnych oraz instalacji gazowych  w budynkach świetlic, 

strażnic, w Urzędzie  Miejskim  oraz w szalecie miejskim na rok 2025 

3. Sporządzono i przesłano do Ministerstwa Obrony Narodowej korektę do sprawozdania  

z projektu :”Strzelnica w powiecie” oraz przygotowano  uroczystość otwarcia strzelnicy 

wirtualnej w dniu 26 lutego 2025 r. 

4. Przygotowano i podpisano umowy z firmą Liftprojekt  na bieżącą  konserwacje platform   

w Szkole Podstawowej w Tarnawie i Krzcięcicach. 

5. Przygotowano umowy wynajmu świetlic w Jeżowie, Czekaju i Pawłowicach 
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6. Złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o wypłatę środków w ramach FERS na 

 dofinansowanie do funkcjonowania nowych miejsc  w żłobku  na kwotę 53 504,00 zł 

7. Przygotowano sprawozdanie do Centralnej Aplikacji Statystycznej z działalności żłobka w 

2024 r. w dziedzinach: wydatki, dotacje, dzieci. 

8. Gmina Sędziszów została zakwalifikowana do projektu „Zeszyt Online”  

Celem projektu jest poprawa umiejętności matematycznych uczniów szkół podstawowych i 

wsparcie procesów nauczania matematyki. Nauczyciele otrzymają dostęp do systemu nauki 

wspomaganej sztuczną inteligencją 

 

4. Zakład Usług Komunalnych.       

           

Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Sędziszowie w realizacji zadań 

systematycznie wykonuje bieżące utrzymanie sieci i obiektów dla potrzeb: dostarczania 

wody, odbioru ścieków, gospodarki mieszkaniowej oraz utrzymania porządku na terenie 

Miasta i Gminy, w tym zimowego utrzymania dróg gminnych i chodników. W okresie 

międzysesyjnym do najistotniejszych spraw należały : 

1) w zakresie spraw wodociągowo - kanalizacyjnych: 

− usunięto 5 awarii na sieciach wodociągowych w miejscowościach Mierzyn, 

Klimontów – dwukrotnie, Piołunka i ul. Kasztanowa w Sędziszowie. Najtrudniejszą 

do zlokalizowanie była awaria w Mierzynie, gdzie Spółka była zmuszona skorzystać z 

pomocy Wodociągów Kieleckich w celu  wykrycia przecieku przy użyciu 

specjalistycznego sprzętu. 

− wdrożono do stosowania nową taryfę na wodę i ścieki dla wszystkich odbiorców, 

− p.o. Prezesa i Dyrektor d/s Technicznych uczestniczyli w spotkaniu Burmistrza ze 

Wspólnotami Mieszkaniowymi, na którym ustalono wzajemne zasady współpracy, 

− zostały rozpatrzone 4 reklamacje, w tym dwie Wspólnot Mieszkaniowych i dwie 

odbiorców indywidualnych. Trzy rozpatrzono pozytywnie na rzecz wnoszących. 

Zdemontowano i wysłano wodomierze do ekspertyzy, a w sytuacjach zasadnych 

zastosowano upusty cenowe. 

− rozstrzygnięto postępowanie o zamówienie 600 szt. wodomierzy ze zdalnym 

odczytem z przeznaczeniem na wymianę urządzeń którym skończyła się legalizacja, 

Kwota dostaw 156 tys. brutto. Wodomierze będą dostarczane do Spółki w trzech 
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transzach (luty, marzec i kwiecień)  po 200 szt. Planuje się dokonywać wymiany na 

terenie miasta. 

− rozpoczęto procedurę kontroli ścieków co do zachowania parametrów dla ścieków 

komunalnych od dostawców prowadzących działalność gospodarczą  

        – przeprowadzono rozmowę z firmą BIONOR  w przedmiocie  zwiększenia mocy     

            technologicznej na oczyszczanie ścieków dowożonych ze zbiorników  

            bezodpływowych.  Firma jest autorem technologii i ma nadzór autorski nad pracą    

            oczyszczalni. Według uzyskanych informacji temat jest skomplikowany technicznie  

            ale Firma podjęła się wypracowania koncepcji. Prawdopodobnie należałoby rozważyć  

            rozbudowanie części  biologicznej istniejącego obiektu. 

    2) w zakresie spraw  drogownictwa i utrzymania zieleni 

− wykonywano prace przy zimowym utrzymaniu dróg i chodników na terenie 

miasta i gminy, za okres sprawozdawczy.  Sprzęt  i pracownicy wykonywali 

pracę  w wymiarze 4 dni,  

− trwa postępowanie o zamówienie publiczne wyłonienia dostawcy kamienia 

drogowego w  bieżącym roku, zgodnie z umową in-house zamówienie opiewa na 

2 tys. ton  kamienia dostarczanego sukcesywnie w trakcie roku, 

− wykonywano prace przy remontach dróg gminnych, w tym,  uzupełniano ubytki               

kamieniem  . Ze względu na niskie temperatury  nie można prowadzić 

przebrukowań  chodników (zmarznięte podłoże) 

− usuwano  zakrzaczenia przy drogach gminnych i  w osiedlach: Tarnawa-Wydanka, 

Klimontów, dokonano podcięcia ciągu klonów ozdobnych na wysokości Osiedla Sady 

przy ul Dworcowej, trwają prace przy usuwaniu obumarłych drzew na Osiedlu Skarpa  

 

    3) w zakresie spraw  utrzymania zasobu mieszkaniowego gminy: 

− ukończono remont mieszkania w miejscowości Tarnawa, remont wymagał 

przeprowadzenia obszernych prac związanych z remontem łazienki, koszt ok. 2 tys. zł. 

− wykonano prace przy wylewce pod ustawienie koszy w miejscowości Tarnawa, 

− rozpoczęto  niewielkie prace remontowe biura ZUK Sp. z o.o. w Sędziszowie 

−  rozpoczęto prace przy przygotowaniu dokumentacji w zakresie  przejęcia przez 

Gminę zarządzania gospodarką mieszkaniową, 
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     4). INNE: 

         – trwa postępowanie o wybór dostawcy strony internetowej dla potrzeb Spółki, 

         - dokonano uprzątnięcia Bazy  ZUK na Sosnowcu, w tym przeprowadzono likwidację  

            zbędnego sprzętu , urządzeń i materiałów – częściowo poddano je utylizacji a   

            w części dostarczono do punktu skupu złomu za odpłatnością. 

           Prowadzone są prace ciągle  na sieciach i ujęciach oraz pompowniach ścieków w         

           celu utrzymania stałej sprawności tych urządzeń, co jest niezbędne do zachowania  

           odpowiednich standardów i parametrów dostarczanej wody i odprowadzanych  

           ścieków.  

5. W zakresie Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

 

      1.  Naprawa zasuwy na rowie dopływowym na Bazie TKR; 

2. Odśnieżanie terenu OSiR oraz Bazy TKR;  

3. Obcinanie gałęzi wzdłuż rowu dopływowego na Bazie TKR; 

4. Rozpoczęto prace przełożenia zapadniętej kostki brukowej w obrębie skate parku; 

5. Przygotowanie i obsługa obozów sportowych; 

6. Montaż bramek mobilnych zakupionych na halę sportową; 

7. Wymiana uszkodzonych rur c.o. w podbaseniu i w recepcji (hol główny); 

8. Naprawa nagrzewnicy ogrzewania zastępczego hali sportowej; 

9. Bieżące utrzymanie czystości na obiektach OSiR i Bazy TKR; 

10. Bieżąca obsługa Klientów OSiR. 

Wszystkie prace zostały wykonane we własnym zakresie. 

Prace przy odbudowie i rozbudowie Kompleksu Sportowo – Edukacyjno – Rehabilitacyjnego: 

1. Zakończono montaż konstrukcji dachowej oraz rozpoczęto montaż pokrycia dachu z blachy  

    trapezowej; 

2. Dostarczono centralę klimatyzacyjną basenu i podbasenia; 

3. Zamontowano kanały klimatyzacji w pomieszczeniu kawiarni; 

4. Przystąpiono do wykonania końcowego fragmentu muru oporowego; 

5.Rozpoczęto prace ziemne (fundamenty) pod pomieszczenia saun i groty solnej  

   z tężnią . 
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6. W zakresie Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

• Realizując zadania z pomocy społecznej wypłacono łącznie: 65.296,45 zł 

 (zasiłki stałe, okresowe, celowe), 

 dodatki mieszkaniowe na kwotę: 9.775,98 zł., dla  46 rodzin, 

  fundusz alimentacyjny: -  21.531,34zł, 

 świadczenia rodzinne, pielęgnacyjne, rodzicielskie na łączną kwotę:  482.159,02 zł, 

 realizowano program "Asystent Osobisty Osoby z Niepełnosprawnością", gdzie 

pomocą   objęto 59 osób przez 30 asystentów. Na Opiekę Wytchnieniową nie 

podpisano jeszcze umowy na 2025 rok, 

 złożono 2 wnioski na Programy Rządowe: „Korpus wsparcia seniorów” – na kwotę 

41.500,00zł oraz „Opieka 75+” na kwotę 144.432,00zł. 

 prowadzono 18 procedur "Niebieskich Kart", 12 rodzin objęto 9-miesięcznym 

monitoringiem po zakończeniu procedury Niebieskiej Karty. Prowadzonych jest 10 

procedur dotyczących leczenia odwykowego, 

 z usług opiekuńczych korzysta 14 osób, a ze specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób  z zaburzeniami psychicznymi - 2 osoby,  

 przyjmowane są wnioski i wydawane są decyzje o: zasiłek rodzinny, pielęgnacyjny, 

świadczenia pielęgnacyjne, świadczenia rodzicielskie i jednorazową zapomogę  

z tytułu urodzenia dziecka, 

 Od 02 stycznia 2025 wydawane są skierowania do otrzymania pomocy żywnościowej 

w ramach Programu Fundusze Europejskie na Pomoc Żywnościową 2021-2027 – 

Podprogram 2024. Osoby zainteresowane tą formą pomocy proszone są o kontakt  

z pracownikami MGOPS. 

 Wsparciem asystentów rodziny objęto 16 rodzin, w których przebywa  33 dzieci. 

 Mieszkańcy nadal mogą składać wnioski o Karty Dużej Rodziny i Gminne Karty 

Seniora oraz zaświadczenia z programu Czyste Powietrze. 
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 10 osób z terenu Gminy otrzymuje bezpłatną pomoc w formie gorącego posiłku ze 

Stołówki Caritas w Sędziszowie. 

 Seniorzy i dzieci korzystają ze wsparcia i zajęć prowadzonych w Klubie Senior  

i Świetlicy Środowiskowo-Socjoterapeutycznej. 

 

Kolejny raz Burmistrz skierował pismo do Ministra Infrastruktury Dariusza Klimczaka oraz 

Zarządu PKP S.A. w Warszawie. Poinformował o trudnej sytuacji mieszkańców Gminy 

Sędziszów, którzy , każdego dnia , aby dojechać do szkoły, pracy ,lekarza – muszą korzystać 

z wiaduktu na dworcu PKP. Wiaduktu, który jest bardzo stromy, bez platformy do 

prowadzenia wózka czy walizki. Mieszkańcy od wielu lat proszą  

o zamontowanie windy a Urząd Miejski prowadzi w tym temacie rozmowy z PKP PLK S.A. 

Centrum Inwestycji Region Południowy w Krakowie. Wynikiem tych rozmów jest odpowiedź 

z 11 marca 2021 roku od Firmy IDOM Inżynieria, Architektura i Doradztwo informujące, że 

dojście do peronów na stacji Sędziszów zostanie zaprojektowane w postaci kładki dla 

pieszych z dostosowaniem dla osób z niepełnosprawnościami, z zastosowaniem wind. 

Dokumentacja nowego wiaduktu przewiduje również rozwiązania dostępu na perony dla osób 

z dziećmi na wózkach, czy pasażerów z walizkami. Planowana inwestycja obejmie również 

budowę wiaduktu drogowego nad torami kolejowymi, celem usprawnienia ruchu  

i umożliwienia dojazdu służbom ratowniczym. 

Burmistrz zwrócił się prośbą o spowodowanie przez Ministra Infrastruktury pilnego 

uruchomienia środków finansowych i przyśpieszenie rozpoczęcia realizacji tej 

inwestycji, która dla kilku tysięcy mieszkańców jest niezwykle ważna i bardzo 

potrzebna. 

W odpowiedzi otrzymanej 12 lutego, Ministerstwo poinformowało, że na liście podstawowej 

Krajowego Programu Kolejowego do 2030 roku znajduje się projekt pn „ Prace na linii 

kolejowej nr 8 na odcinku Skarżysko-Kamienna – Kielce- Kozłów, etap II : odcinek Sitkówka 

Nowiny – Kozłów „, który ma zapewnione źródło finansowania. Obejmuje on kompleksową 

modernizację stacji Sędziszów 
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PKP PLK S.A. będąca zarządcą infrastruktury kolejowej oraz realizatorem inwestycji, planuje 

ogłoszenie przetargu na roboty budowlane w III kwartale 2025 roku. Podpisanie umowy  

z wybranym wykonawcą Spółka planuje na II kwartał 2026 roku. 

Podczas sesji 31 stycznia 2025 roku mieszkaniec gminy Sędziszów Pan Tomasz P. skierował 

do Burmistrza oraz pracowników Urzędu uwagi dotyczące wykonywania przez nich 

obowiązków. 

Przedstawione argumenty na trafność podjętych decyzji nie znalazły w opinii Pana Tomasza 

akceptacji. Po sesji Pan Tomasz zwrócił się z pismem do Burmistrza prosząc o spotkanie  

z radnymi w celu wyjaśnienia sytuacji. W żądanym terminie odbyło się spotkanie , w którym 

uczestniczyli: Burmistrz, Skarbnik, pracownik odpowiedzialny za wymiar podatków i radni. 

Na spotkaniu została omówiona i wyjaśniona Panu Tomaszowi sprawa dotycząca naliczonego 

podatku, który jest zgodny z zapisami w ewidencji gruntów i budynków oraz ze stanem 

faktycznym. 

Organ podatkowy działa na podstawie przepisów prawa. 

Istotne znaczenie dla wymiaru podatków w prawidłowej wysokości jest art. 21 ustawy z dnia 

17 maja 1989r. Prawo geodezyjne i kartograficzne i zgodnie z jego treścią dane zawarte  

w ewidencji gruntów i budynków są dla organu podatkowego wiążące. Do ustalenia 

wysokości zobowiązania podatkowego podstawowe znaczenie ma klasyfikacja geodezyjna 

danego gruntu. 

Należy zaznaczyć, że organ podatkowy nie jest uprawniony do dokonywania własnych 

ustaleń co do klasyfikacji gruntów i budynków. Podatnik kwestionując prawidłowość tych 

danych powinien wszcząć procedurę ich zmiany w organie prowadzącym ewidencję 

(Starostwo Powiatowe w Jędrzejowie - Wydział geodezji) co zostało podatnikowi dogłębnie 

wytłumaczone na spotkaniu. 

Postawione zarzuty Pana Tomasza w sprawie nieprawidłowości naliczonego podatku nie 

znalazły potwierdzenia w ewidencji podatkowej i są bezpodstawne. 

Podatnik przyjął do wiadomości przedstawione wyjaśnienia i nie wniósł uwag. 
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ODNIESIENIE DO STAWEK PODATKÓW LOKALNYCH PRZYJĘTYCH NA 2025 

ROK W GMINIE SĘDZISZÓW 

Wzrost kosztów życia dotyka każdego mieszkańca gminy. Składają się na to wszystkie 

rachunki i opłaty. O zmianach  przekonuje się też samorząd. Obciążenia finansowe, 

wynikające z wysokich cen, inflacji, kryzysu energetycznego, dotykają samorząd w taki sam 

sposób jak mieszkańców naszej gminy.  

Jako gmina przemysłowo-rolnicza, główne źródła naszego dochodu to dochody własne, gdzie                        

w mniejszych gminach rolniczych tymi dochodami są subwencje wyrównawcze, 

równoważące. Aby zapewnić rozwój Gminy , realizować składane wnioski i słuchać naszych 

mieszkańców, dokładać wkład własny do środków pozyskanych ze źródeł zewnętrznych, 

musimy zapewnić minimum dochodów własnych. Samorząd to wszyscy jego mieszkańcy, 

instytucje, zakłady pracy. Podlegamy tym samym uwarunkowaniom. Płacimy więcej za 

utrzymanie remiz, dróg, oświetlenia, szkół, płacimy za wzrost wynagrodzeń, więcej kosztuje 

utrzymanie kierowanych do DPS, Domów Dziecka,  itd. Przekazaliśmy działki pod budowę 

71 mieszkań płacąc 230 tys. podatku VAT do US z tego tytułu.  

Ignorancją należy nazwać głosy i opinie, które z jednej strony chcą inwestycji i rozwoju  

z drugiej natomiast piętnują zadłużenie Gminy – które jest na rozsądnym i bezpiecznym 

poziomie czy wzrost podatków.  

 Wszczynanie przez niektóre osoby negatywnych emocji społecznych dotyczących podwyżek 

podatków ( są na poziomie racjonalnym w sytuacji gdzie wszystko drożeje) które są rzekomo 

zagrożeniem dla bytu ludzi i instytucji , to oczywisty prymitywny  populizm ukierunkowany 

na zdobycie rozgłosu i popularności bez liczenia się z dobrem wspólnym i dalszym rozwojem 

Gminy. Podnoszą to osoby, które w karierze zawodowej za nic większego nie odpowiadały  

i nie odpowiadają i nie mogą pochwalić się żadnymi konkretnymi efektami w swojej 

działalności, nie mają wyobrażenia  o zarządzaniu publicznymi środkami i ludźmi. Najłatwiej 

jest krytykować, zgłaszać pomysły, tylko dobrze byłoby coś samemu osiągnąć. Dlatego nie 

powinny  uważać się za wszechwiedzących, nie ponosząc za nic odpowiedzialności, bo jest to 

nieuczciwe. 

Ten się tylko nie myli, co nic nie robi i za nic nie odpowiada. Jako Samorząd, Rada Miejska, 

Urząd staramy się być najbliżej ludzi i na wszelkie racjonalne wnioski i pomysły, słowa 

krytyki mieszkańców reagować, dla dobrej przyszłości nas wszystkich. Zarządzanie 
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samorządem jest bardzo skomplikowaną materią, o czym bardzo szybko przekonują się 

wszyscy , którzy próbują sił w pracy samorządowej. 

Wzrost nawet niewielki wysokości stawek podatków i opłat lokalnych dla każdego radnego 

jak i dla Burmistrza jako gospodarza Gminy jest decyzją trudną i odpowiedzialną, jednakże 

należy podjąć działania w powyższym zakresie dla dobra całej Gminy Sędziszów. Rozwój 

gminy w tych trudnych czasach wzrostu cen towarów i usług jest bardzo ważny, należy 

dołożyć wszelkich starań aby pomimo trudnej sytuacji gmina realizowała zaplanowane 

inwestycje, co leży w interesie jej mieszkańców. Przed nami 50 milionowy budżet 

inwestycyjny, gdzie 18,9 mln to wydatek na odbudowę basenu w 2025 roku. Cała inwestycja 

to koszt 31 mln. do której gmina z dochodów własnych przeznaczy 13,5 mln zł. Rada Miejska 

w Sędziszowie podjęła bardzo odważną decyzję dofinansowania budowy basenu , za którą 

jesteśmy wszyscy, jako mieszkańcy wdzięczni. To dla nas wszystkich wielkie wyzwanie. Po 

pożarze hali basenowej spotkaliśmy się z ogromnym odzewem społecznym, aby basen 

odbudować. Dziękujemy jeszcze raz darczyńcom. Zebrana kwota to blisko 90.000,00 zł. 

Wpłaty od firm i osób prywatnych w przedziale  od 20.000,00 zł do 100,00 zł. Każdy na 

miarę swoich możliwość. Nasza wdzięczność jest ogromna dla Państwa. Basen będzie służył 

dla zdrowia, rekreacji, integracji przez kilkadziesiąt lat dzieciom, młodzieży, dorosłym, 

seniorom i wielu przyjeżdzającym z terenu całej Polski. Będzie zachętą do zamieszkania  

w naszej gminie, tak jak inne inwestycje które realizujemy: 

- sieci wodociągowe; 

- budowa oświetlenia, 

- budowa przydomowych oczyszczalni, 

- instalacje OZE, 

-przebudowa dróg, 

- budowa boiska z zapleczem, 

- przebudowa świetlicy w Klimontowie, 

- budowa zbiornika retencyjnego, 

- Cyberbezpieczny Samorząd i inne. 
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Ciągle na różnych spotkaniach słyszymy o konieczności realizacji inwestycji w zakresie dróg, 

oświetlenia, zakupów dla OSP, KGW, pomocy bezrobotnym, odbudowie kolejnych świetlic  

i remiz (Swaryszów, Klimontów),doposażeniu placów zabaw, boisk sportowych itp. 

Tak więc, budżet na 2025 to nie tylko budowa basenu, to ogrom inny zadań inwestycyjnych  

i bieżących. Wydatki  ponad – 127 mln zł !!!, dochody 107 mln, i deficyt 20 mln. Trudny  

i ambitny budżet z dużą ilością zadań. 

Wszystkie negatywne zmiany związane z wydarzeniami społeczno  – politycznymi  uderzyły 

w finanse samorządu, m. in: 

-  Polski Ład, na którym  Gmina Sędziszów straciła około 6 mln zł w wyniku obniżki PIT, 

wyeliminowania PIT dla młodych czy podniesienia kwoty wolnej, co samorządom nie zostało 

zrekompensowane; 

- wzrost wynagrodzeń nauczycieli, w 2024 roku było to 33 % , co nie ma przełożenia  

w subwencji oświatowej i gmina corocznie  dokłada już ponad 9 mln z własnych dochodów 

na  utrzymanie placówek oświatowych; 

-wzrost płacy minimalnej; 

- wysokie stopy procentowe i duże koszty obsługi długu; 

- wzrost kosztów usług publicznych; 

 Ostatnie lata to psucie i drenowanie finansów samorządu.  

Kolejnym ważnym elementem budżetu gminy jest nadwyżka operacyjna, czyli zestawienie 

dochodów i wydatków bieżących. Oznacza ona ile środków pozostaje do dyspozycji gminy na 

inwestycje po sfinansowaniu niezbędnych wydatków bieżących ( wynagrodzenia, energia, 

media, usługi, remonty itp.) Jest to wskaźnik określający płynność finansową gminy. Art. 242 

ustawy o finansach publicznych mówi, że wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż dochody 

bieżące. Ustawodawca w czasie pandemii poluzował tą zasadę. Samorządy przy tak 

prowadzonej polityce monetarnej i fiskalnej miały minusowy wynik operacyjny, czyli 

musiały i wciąż  muszą  zaciągać  kredyty i pożyczki na bieżące funkcjonowanie. Warto 

podkreślić, że łagodzące rygory prowadzenia gospodarki finansowej zostały przedłużone do 

2029 roku. MF dokonując takiego przedłużenia oparło się na  niestabilnych dochodach  

w budżetach samorządów.  
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Gmina Sędziszów w planie budżetu miała w poprzednich latach ujemny wynik operacyjny, 

nigdy jednak przy faktycznym, rzeczywistym wykonaniu budżetu on nie wystąpił. Całe 

zadłużenie Gminy Sędziszów ma  charakter inwestycyjny !!!! i wynika z realizowanych przez 

ostatnie lata zadań ( Żłobek, SCK, wodociągi, budynek UM, oświetlenie, Osiedle Drewniane,  

kanalizacja, oczyszczalnia, świetlice, remizy  infrastruktura drogowa itd.). Charakter 

inwestycyjny ma również planowany na 2025 rok deficyt budżetu w wysokości 

19 950 503,22 zł. Brak minusowego wyniku operacyjnego to efekt racjonalnego                                                                       

i przemyślanego  budżetu.  

To, co może zrobić samorząd po stronie dochodów, to waloryzacja wpływów w zakresie 

obowiązujących przepisów prawa.  Podatki to drażliwy temat , budzący negatywne emocje, 

ale konieczny dla funkcjonowania samorządu. Nie wiąże się to z entuzjazmem mieszkańców  

i nie są to decyzje populistyczne, ale podejmując uchwały w zakresie waloryzacji  podatków,  

Rada Miejska kieruje się odpowiedzialnością. Należy podkreślić, że już od początku 

pandemii, coraz większy procent gmin w Polsce, nie waha się podnosić podatków lokalnych 

do górnej, maksymalnej granicy. Samorząd Gminy Sędziszów nigdy nie zastosował  

podatków na maksymalnym poziomie, określanym corocznie przez Ministra Finansów. 

Kształtowanie stawek podatkowych na odpowiednim pułapie jest dla gminy warunkiem 

zrównoważonego rozwoju i odpowiedzią na realne potrzeby finansowe.  

Jesteśmy Gminą, która w statystykach krajowych i wojewódzkich plasuje się w czołówce 

przez wiele ostatnich lat i obecnie pod względem nakładów na inwestycje czy wielkości 

pozyskiwanych środków. To jest odpowiedz Gminy na wszystkie apele i wnioski , aby 

mieszkańcy nie musieli czekać na ich realizację. Potrafimy dobrze gospodarować i zarządzać 

środkami które pozyskujemy w ramach podatków, wielokrotnie je pomnażając. 

Chcemy jako Gmina rozwijać się oraz realizować ambitne inwestycje – budżet inwestycyjny 

roku 2025 to prawie   50 mln zł , nie zwiększać zadłużenia, zapewniać usługi publiczne na 

odpowiednim poziomie, realizować zadania oświatowe, zapewniać odpowiedni stan dróg itd. 

Jest to możliwe przy mądrej polityce finansowej, której częścią jest sfera podatków 

lokalnych.  

Na inwestycje przeznaczymy dokładnie 48,6mln zł, co stanowi 38 % wydatków ogółem,  

z tego 27,2 mln to środki pozyskane a 21,4 mln środki własne.  
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Analiza najistotniejszych  stawek podatkowych ( stan powierzchni przyjęty na koniec danego 

roku budżetowego według ewidencji podatkowej) 

1. Podatek od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej: 

Rok 2023 stawka max określona przez MF 1,16/ stawka uchwalone przez RM 1,10 ( ubytek                                        

w budżecie 46.105,00 zł); 

Rok 2024 stawka max określona przez MF 1,34/ stawka uchwalona przez RM 1,23 ( ubytek                                

w budżecie 86.236,00 zł); 

Rok 2025 stawka max określona przez MF 1,38/ stawka uchwalona przez RM 1,33 ( ubytek                                

w budżecie 39.830,00 zł); 

2. Podatek od gruntów pozostałych: 

Rok 2023 stawka max określona przez MF 0,61/ stawka uchwalone przez RM 0,32 ( ubytek                                         

w budżecie 618.864,00 zł); 

Rok 2024 stawka max określona przez MF 0,71/ stawka uchwalona przez RM 0,37 ( ubytek                                                     

w budżecie  735.415,00 zł); 

Rok 2025 stawka max określona przez MF 0,73/ stawka uchwalona przez RM 0,60 ( ubytek                                                     

w budżecie 278.779,00  zł); 

3. Podatek od budynków mieszkalnych: 

 Rok  2023 stawka max określona przez MF 1,00/ stawka uchwalone przez RM 0,70 ( ubytek                                      

w budżecie 129.618,00 zł); 

Rok 2024 stawka max określona przez MF 1,15/ stawka uchwalone przez RM 0,78 ( ubytek                                   

w budżecie 165.245,00 zł); 

Rok 2025 stawka max określona przez MF 1,19/ stawka uchwalone przez RM 0,84 ( ubytek                                   

w budżecie 161.081,00 zł); 

4. Podatek od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej: 

Rok 2023 stawka max określona przez MF 28,78/ stawka uchwalone przez RM 27,10 ( 

ubytek                         w budżecie 255.653,00 zł); 
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Rok 2024 stawka max określona przez MF 33,10/ stawka uchwalone przez RM 30,00  

(ubytek w budżecie 472.605,00 zł); 

Rok 2025 stawka max określona przez MF 34,00/ stawka uchwalone przez RM 32,40  

(ubytek w budżecie 250.180,00 zł). 

Ubytek w budżecie Gminy Sędziszów, poprzez obniżenie przez Gminę górnych stawek 

podatku od nieruchomości wynosił w 2024 roku 2.131.336,62 zł, plan na 2025 - 1.630.858,53 

zł. W portfelach podatników od 2019 roku do 2024 roku dzięki obniżeniu górnych stawek 

podatków  od nieruchomości pozostało 9.697.493,82 zł. Innymi słowy, tyle stracił budżet 

gminy, nie stosując maksymalnych stawek podatkowych w podatkach od nieruchomości. 

Wzrost stawek podatkowych ustalany jest w 5 rodzajach od gruntów i 6 rodzajach od 

budynków. Stawki te zostały podniesione względem stawek do roku 2024 odpowiednio: 

- od gruntów związanych z działalnością gospodarczą 1,33 zł za m² do 1,23 zł za m², wzrost 

0,1 zł co stanowi  8% ; 

- pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi, 

jezior i zbiorników sztucznych - 6,84 zł od 1 ha powierzchni do 6,66 zł  od 1 ha powierzchni, 

wzrost o 0,18 zł, co stanowi 2,7 %; 

- od gruntów pozostałych – 0,60 zł  za m² do 0,37 za m², wzrost o 62%. Należy zauważyć, 

że stawka która budzi tyle emocji  w pewien sposób była zamrożona w ciągu ostatnich lat.  

W 2023 roku wynosiła 0,32 zł za m²,  w 2022 wynosiła 0,28 zł za m², w 2021 – 0,27 zł za m²  

i 2020 – 0,26 zł za m², wzrost tej stawki wynosił kolejno od 2021 roku  : 0,01 zł, 0,01 zł, 0,04 

zł i 0,07 zł; 

- od gruntów pozostałych nie tworzących gospodarstw rolnych w rozumieniu 

art. 2 ust. 1 ustawy o podatku rolnym, jednak stanowiących uprzednio część takiego 

gospodarstwa o ile nie były przedmiotem obrotu prawnego po utracie przez nie charakteru 

części gospodarstwa rolnego - 0,28 zł od 1 m2 powierzchni do 0,26 zł za m², wzrost o 7,7%; 

- od gruntów  niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 4,51 zł za m² do 4,27 zł za 

m², wzrost o 8%; 

- od budynków mieszkalnych 0,84 za m² do 0,78 zł za m², wzrost o 5,6% 
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- od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 32,40 zł za m² do 

30,00 zł za m², wzrost o 8%; 

- od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 11,66 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej do 10,80 zł 

za m², wzrost o 7,4 %; 

- związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 6,95 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej do 6,76 zł za m², wzrost o 2,80 %; 

- pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 8,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 

do 6,60 za m², wzrost 21 %; 

- w  odniesieniu do budynków usytuowanych na gruntach nie tworzących gospodarstw rolnych 

w rozumieniu art. 2 ust. 1 ustawy o podatku rolnym, jednak stanowiących uprzednio 

część takiego gospodarstwa  4,86 zł za  1 m ² do 4,50 zł za m², wzrost o 8%; 

 

Stawką podatku, która jest przedmiotem spornym, czyli od gruntów pozostałych objętych jest 

około 1498 mieszkańców (osoby fizyczne) a powierzchnia do opodatkowania ( stan ulega 

ciągłym zmianom) to około 1 244 291 m².  

Przy stawce z roku 2024 czyli 0,37 zł wpływ do budżetu gminy z tytułu tego podatku wynosił                       

460 387,00 zł, przy stawce 0, 60 zł w roku 2025 będzie wynosił 746 574,00 zł. Różnica to 

286 187, 00 zł. Przeliczając 286 187,00 zł na 1 podatnika, zapłaci on rocznie więcej o 191,05 

zł, miesięcznie 15,92 zł. 

W przypadku nieruchomości o powierzchni 69,14 m² podatnik  zapłaci więcej rocznie o 15,90 

zł, a miesięcznie 1,32 zł, przy działce o powierzchni 885 m² roczny  wzrost podatku wyniesie 

203,55 a miesięcznie to 16,96 zł, przy działce o powierzchni 1144,00 m² wzrost roczny – 

263,12 zł, miesięczny -21,92 zł. 

 

Ubytek w budżecie Gminy Sędziszów na 2025  w wyniku obniżenia górnych stawek 

podatkowych od środków transportowych wynosi 284 034,58 zł. Od roku 2019 do 2024 roku 

w kieszeni podatników z  tego tytułu pozostało 921 833,74 zł. 
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Ubytek w budżecie Gminy Sędziszów w 2025 roku  w wyniku obniżenia górnych stawek 

podatkowych od podatku rolnego wynosi 230 382,23 zł. Od roku 2019 do 2024 roku  

w kieszeni podatników z tego tytułu pozostało 912 824,67 zł. 

Podsumowując, w kieszeni podatników Gminy Sędziszów w wyniku obniżenia górnych 

stawek podatkowych podatku od nieruchomości, rolnego i od środków transportowych od 

roku 2019 do roku planu roku 2025 pozostało 13.677.427,57 zł 

 W przypadku opłat  za odpady komunalne, stawki w Gminie Sędziszów są najpewniej 

jednymi z najniższych w Polsce. Przy stawkach 15 zł i 16 zł, roczne oszczędności 

podatników są z całą pewnością wyższe niż podwyżki na podatkach!!!!! 

11 lutego 2025r. w Urzędzie Miejskim w Sędziszowie odbyło się spotkanie poświęcone 

analizie stanu dróg powiatowych przebiegających przez Gminę Sędziszów. Inicjatorem 

spotkania był Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, Rolnictwa 

i Drogownictwa Rady Miejskiej Sędziszów Paweł Adamski. W spotkaniu uczestniczyli Radni 

– członkowie Komisji, Burmistrz Wacław Szarek, Sekretarz Małgorzata Muzoł oraz 

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel, Radny Powiatu Krzysztof Chmaruk, Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych Piotr Kossakowski, Piotr Suwała Kierownik działu Dróg i 

Mostów.  

Podczas spotkania poddano analizie aktualny stan 105 km dróg powiatowych, chodników, 

rowów w Gminie Sędziszów oraz potrzeby w zakresie ich odbudowy, remontów i bieżącego 

utrzymania. 

Wypracowano miedzy innymi: 

1. Zasady współfinansowania odbudowy dróg powiatowych na terenie gminy przy 

uwzględnieniu nakładów ze strony Powiatu proporcjonalnie do ilości kilometrów dróg 

powiatowych na terenie gminy. 

2. Konieczność pilnej odbudowy najbardziej zniszczonych dróg powiatowych na terenie 

gminy. 

3. Wykonania odwodnień i renowacji rowów przydrożnych. 

4. Ujęcie do wykonania w 2025 r. odcinka drogi Zielonki – Piołunka. 

5. Konieczność objazdu dróg powiatowych wspólnie przez przedstawicieli gminy  

i powiatu. 

6. Konieczność wypracowania poprawy zimowego utrzymania dróg.  


